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In uw bovengenoemde brief verzocht u mij, de Kamer op de hoogte te houden van 
de uitkomsten van het overleg over het advies van de Onderwijsraad ‘Examinering 
in ontwikkeling’ dat bij brief van 22 november jl. aan de Kamer is aangeboden. Dat 
overleg is nog niet afgerond, maar ik geef u hierbij graag een kort tussentijds 
overzicht van de stand van zaken. 
 
Voor wat betreft het havo/vwo is het advies van de Onderwijsraad in oriënterende 
zin aan de orde geweest in de Overleggroep tweede fase havo/vwo. Daarbij is 
vastgesteld, dat het advies geen directe aanknopingspunten biedt voor de  aan de 
orde zijnde discussie over de aanpassing van de profielen havo en vwo. Dat is 
begrijpelijk: het advies van de Onderwijsraad richt zich immers niet zozeer op het 
havo en vwo, maar voornamelijk op examens in de beroepskolom. 
 
Inmiddels heb ik ook een advies van de KNAW ontvangen dat mede handelt over 
het eindexamen (vwo). Ik zend het u hierbij toe. 
 
Zoals ik in antwoord op vragen van het lid Lambrechts van de Kamer heb 
meegedeeld wil ik – uitgaande van behoud van het centraal examen als systeem – 
een discussie over omvang, complexiteit, inhoud en vorm van het centraal examen 
(brief van 7 juli 2003, kenmerk VO/BOB/03-323368). De belangrijkste vraag in die 
discussie is, welk centraal examen past in de nieuwe verhouding tussen 
departement en scholen die het kabinet  nastreeft. Ik zal om te beginnen die 
discussie aangaan met het onderwijsveld en de betrokken instellingen. De 
conclusies die ik daaruit trek zal ik aan de Kamer voorleggen. Ik hoop dat te 
kunnen doen voor 1 augustus 2004. De adviezen van OR en KNAW zullen in de 
discussie worden betrokken. 
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Een bijzonder aandachtspunt in de discussie wordt gevormd door het  
vmbo: ook in het advies van de OR is dat een belangrijk aspect. 
Over de examinering in het vmbo heeft ook in oriënterende zin nog geen overleg 
plaatsgevonden, omdat eerst afgewacht is hoe voor de eerste lichting vmbo-
leerlingen het examen zou verlopen. Nu deze examens afgerond zijn, zal  om te 
beginnen in december in het afstemmingsoverleg vmbo over de vmbo-examens 
worden gesproken. Daarbij zal een eerste voorlopige balans worden opgemaakt en 
zal aan de orde komen op welke wijze de verdere ontwikkeling van de vmbo-
examens gestalte zou kunnen krijgen. 
 
Terzijde deel ik u in verband met de examens nog mee, dat ik voornemens ben 
positief te besluiten op een verzoek van het Landelijk Aktie Komitee Scholieren 
(LAKS) om een voordracht te mogen doen voor een lid van het algemeen bestuur 
van de Cevo.   
 
Voor de mbo-examens sluit het advies van de OR aan bij het overleg over de 
realisatie van de nieuwe examensystematiek, de verbetering van de 
kwalificatiestructuur beroepsonderwijs, competentiegericht opleiden en de 
versterking van de beroepskolom. Op initiatief van staatssecretaris Nijs zal verder 
een rondetafelgesprek met deskundigen uit het onderwijsveld en het bedrijfsleven 
worden belegd, waarbij betrokkenen hun mening naar voren kunnen brengen 
over de vraag in hoeverre het ontwikkelingsperspectief  dat de OR in het advies 
heeft geschetst bruikbare aanknopingspunten biedt voor de verdere ontwikkeling 
van bovengenoemde punten. 
 
 
De minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
 
(Maria J.A. van der Hoeven) 
 


